
  
 

 

 

 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

Ας κάνω τώρα εξάσκηση… 
 
 

 

1. Βάζω διαλυτικά στις λέξεις και διαβάζω. 
 

 φαί      λαική      μαιντανός     παιδάκια    μαιμού    πλαινός 
 

 

 

 

 

 

2. Βάζω διαλυτικά ή όχι; 

τσάι    ρολόι   χαιδεύω    κοροιδεύω    νεράιδα   νεραιδούλα 
 

3. Βάζω τόνο στις λέξεις και διαλυτικά αν χρειάζεται. 

γαιδουρι,    γαιδαρος,     πλαι,     πλαινος,    σοι,    κομπολοι   

ONOMA: ________________________ 
 

Μερικές φορές τα δίψηφα 

φωνήεντα αι, οι, ει, ου και οι  

συνδυασμοί αυ και ευ 

διαβάζονται χωριστά και όχι 

μαζί. Τότε χρειαζόμαστε κάτι 

για να τα διαλύσουμε και να  

διαβάζονται χωριστά.    
 

  γα δούρι 

Χρησιμοποιούμε λοιπόν 

δυο τελίτσες (    ) 

πάνω από το  ή το υ. 

Οι τελίτσες αυτές 

λέγονται διαλυτικά.   
 
 

  γα δούρι 

Μερικές φορές αυτές οι τελίτσες δε χρειάζονται.  

Αυτό συμβαίνει όταν τονίζεται το πρώτο 

γραμματάκι από τα δίψηφα. 
 

Έχουμε δηλαδή : άι, έι, όι, όυ και άυ έυ   
 

 νεράιδα, Μάιος, ρολόι, άυπνος 



4. Οι παρακάτω λέξεις για να διαβαστούν σωστά χρειάζονται διαλυτικά. 

Τις ξαναγράφω, βάζοντας τόνους και διαλυτικά, όπως στο παράδειγμα. 

 

καικι    καΐκι 

φαι   ____________ 

κοροιδευω ____________ 

λαικη   ____________ 

ταιζω   ____________ 

σαιτα   ____________ 

γαιδουρακι ____________ 

 

5. Βάζω τόνους και διαλυτικά όπου χρειάζεται. 
 

-  Τι   φαι   εχουμε σημερα  μαμα;  

-  Παιδακια   με   τηγανητες   πατατες.  

-  Τι  γλυκο θα φαμε;   Κανταιφι η μπακλαβα;  

-  Ο,τι σου αρεσει περισσοτερο.  Στη σαλατα να βαλω 

 μαιντανο;  

-  Ναι. Απο που τον αγορασες;  

-  Απο την λαικη.   


